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Podle ministra Výborného je nutné, i s ohledem na to, že směřujeme k modernímu, udržitelnému 
zemědělství, vytvořit zemědělcům co nejpříznivější podmínky pro práci, aniž by se ale u půdy, lesů i rybníků 
zapomínalo na jejich hospodářskou funkci.

„Při jednáních s ministerstvem financí budu prosazovat zachování národních dotací pro příští rok ve stejné 
výši, jako jsou pro letošek. Uvědomuji si také, že zemědělcům nyní komplikuje práci systém Satelitních kontrol 
pozemků, který letos spustil Státní zemědělský intervenční fond. Systém, který má zemědělcům ulehčit by-
rokracii, v některých případech nefunguje tak, jak má. Jednám proto se Státním zemědělským intervenčním 
fondem, aby v tomto prvním roce s novým systémem byli k zemědělcům tolerantnější,“ uvádí ministr Marek 
Výborný.

V souvislosti s obavami ze zvýšeného exportu zemědělských komodit z Ukrajiny ministr Výborný říká, 
že situaci nelze řešit jednostrannými zákazy vzhledem k jednotném trhu. Evropská unie musí postupovat 
koordinovaně, a proto se Marek Výborný obrátil na eurokomisaře Janusze Wojciechowského s žádostí
o řešení tohoto problému. Pokud jde o obilí, je Česko plně soběstačné. Ročně vyprodukuje zhruba 8 
milionů tun obilovin a spotřeba ČR je kolem 5 milionů.

„Vím, že obavy z nejisté doby mají nejen zemědělci, ale i my všichni, spotřebitelé. Ceny potravin loni vzrostly, 
stejně jako v celé Evropě. Nyní se však situace stabilizovala. K větší stabilitě přispívá a bude přispívat i to, když 
budeme preferovat a nakupovat české produkty, české potraviny. Nejenom, že tím podpoříme naši ekonomiku, navíc 
je však všeobecně známé, že české potraviny jsou dobré a kvalitní. Svědčí o tom kromě jiného to, že ministr 
zemědělství již dvacet let uděluje prestižní značku Klasa a ministerstvo zemědělství ocenění Regionální potravi-
na. A pokud jde o ucelený systém garance kvality potravin, je tady značka České cechovní normy udělovaná 
Potravinářskou komorou,“ uvádí Marek Výborný.

Na výstavě Země živitelka se ministr Marek Výborný mj. setká se zástupci zemědělských a potravinářských 
organizací, zúčastní se jednání představenstva a dozorčí rady Agrární komory ČR a v sobotu zahájí Národní 
dožínky.

Ve stánku Ministerstva zemědělství (MZe) o rozloze 150 m2, v Pavilonu T1 se mohou návštěvníci seznámit 
s prací například Odboru rostlinných komodit, Odboru živočišných komodit a ochrany zvířat, Odboru 
environmentálního a ekologického zemědělství, Odboru bezpečnosti potravin, Odboru potravinářského, 
Odboru precizního zemědělství, výzkumu a vzdělávání, Odboru Řídící orgán OP Rybářství, Odboru 
přímých plateb, Odboru environmentálních podpor rozvoje venkova a Sekce lesního hospodářství. Na 
veletrhu se představují i organizace podřízené MZe, mj. Ústřední kontrolní a zkušební ústav zemědělský 
(ÚKZÚZ) a Ústav zemědělské ekonomiky a informací, Státní veterinární správa. Zástupci těchto organ-
izací poskytují odborné informace veřejnosti včetně informačních materiálů, ÚKZÚZ i poradenství
v ochraně rostlin, prezentaci chorob a škůdců a ochutnávky ovoce.

Svoje expozice má na výstavě Státní zemědělský intervenční fond (Klasa, Regionální potravina) a představí 
se také Celostátní síť pro venkov.

Odpoledne předá ministr Marek Výborný „Cenu ministra zemědělství pro mladé vědecké pracovníky za 
rok 2023“ a „Cenu ministra zemědělství za nejlepší realizovaný výsledek za rok 2023“ (seznam oceněných 
připojen níže jako příloha).
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